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REVISTA PRESEI 
 

 Jean-Claude Juncker, primit de Klaus Iohannis la Cotroceni. Ulterior va avea o întâlnire cu Viorica Dăncilă, la 
Palatul Victoria 
Preşedintele Comisiei Europene Jean-Claude Juncker şi membrii Colegiului Comisarilor vor avea, vineri, întâlniri cu 
şeful statului Klaus Iohannis, la Palatul Cotroceni, şi cu premierul Viorica Dăncilă, la Palatul Victoria. 
Conform agendei oficiale a lui Klaus Iohannis, şeful CE va fi primit de către şeful statului la 9.40, urmând ca de la 
ora 10.00 preşedintele României să aibă o întrevedere cu membrii Colegiului Comisarilor. 
De la ora 10.30 Klaus Iohannis şi Jean-Claude Juncker vor susţine la Palatul Cotroceni o conferinţă de presă 
comună. 
Potrivit agendei şefului Executivului, de la 10.45 membrii Colegiului Comisarilor Europeni vor sosi la Palatul 
Victoria. Aceştia vor fi întâmpinaţi de către vicepremierul şi ministrul Mediului Graţiela Gavrilescu, vicepremierul 
Viorel Ştefan, vicepremierul pentru implementarea parteneriatelor strategice Ana Birchall şi vicepremierul şi 
ministrul Dezvoltării Regionale interimar Eugen Teodorovici. 
Jean-Claude Juncker se va întâlni, tot vineri, la Parlament, de la ora 11.00, cu preşedintele Senatului Călin Popescu 
Tăriceanu şi cu vicepreşedintele Camerei Deputaţilor Florin Iordache, căruia i-au fost delegate atribuţiile pentru 
luna ianuarie de către preşedintele Camerei Deputaţilor Liviu Dragnea care este plecat din ţară, în concediu. 
De la ora 11.00, vor avea loc clustere tematice între membrii Executivului şi comisarilor europeni - Cluster 1: Piaţă 
internă – creştere, competitivitate, inovare şi digital; Cluster 2: Convergenţă economică şi socială, coeziune şi 
incluziune; Cluster 3: Europa - actor global, apărare, securitate UE, migraţie şi justiţie. 
La ora 11.45, prim-ministrul Viorica Dăncilă îl va întâmpina la sediul Guvernului pe şeful Comisiei Europene Jean-
Claude Juncker. De la 11.50, va avea loc întrevederea premierului Viorica Dăncilă cu preşedintele CE, Jean-Claude 
Juncker. 
La ora 12.20 va fi făcut fotografia de familie, iar de la ora 12.30 cei doi vor susţine o conferinţă de presă comună. 
Nu în ultimul rând, la ora 13.00 va avea loc reuniunea plenară a Guvernului României şi Colegiului Comisarilor, în 
cadrul unui dejun de lucru, la Palatul Victoria. 
Ceremonia oficială de lansare a Preşedinţiei Consiliului UE preluată de România la 1 ianuarie 2019, pentru un 
mandat de şase luni, a avut loc joi seară la Ateneul Român. În cadrul evenimentului s-a desfăşurat un concert 
extraordinar susţinut de orchestra Uniunii Europene şi corul Filarmonicii George Enescu. 
În cadrul ceremoniei de joi de la Ateneul Român au susţinut discursuri preşedintele Klaus Iohannis, preşedintele 
Senatului Călin Popescu Tăriceanu, vicepreşedintele Camerei Deputaţilor Florin Iordache, preşedintele 
Parlamentului European Antonio Tajani, preşedintele Consiliului European Donald Tusk, preşedintele Comisiei 
Europene Jean-Claude Juncker şi premierul Viorica Dăncilă. 
Preşedintele CE Jean-Claude Juncker a declarat din nou că este un susţinător al României ca membru al Spaţiului 
Schengen şi trebuie ca ţara să adere, Uniunea Europeană nefiind completă fără ţara noastră. 
La rândul său, preşedintele Klaus Iohannis a declarat, la ceremonia de deschidere a preşedinţiei Consiliului UE, că 
primul semestru al anului 2019 va fi definitoriu pentru dinamica viitoare a Uniunii Europene, iar printre probleme 
sunt migraţia şi Brexit. 
De asemenea, premierul Viorica Dăncilă a făcut, joi, apel la unitate şi a spus, în faţa liderilor UE, că ţara noastră va 
demonstra că este „pe deplin pregătită să stea cu fruntea sus în rândul tuturor celorlalte state membre”. 
România a preluat preşedinţia Consiliului UE/ Şeful PE, apel către ţările care blochează intrarea României în 
Schengen/ Donald Tusk: În familia mea, prima maşină a fost o Dacia 1300 a socrului meu  
UPDATE 21.22 Tusk: Fac apel către români să apere libertatea cum a apărat Duckadam cele 4 penalty-uri în 
1986 
Donald Tusk a menţionat, joi seară, marii sportivi ai României, la ceremonia de deschidere a preşedinţiei 
Consiliului UE, cerându-le românilor să apere valorile democratice aşa cum fostul portar al Stelei Helmuth 
Duckadam a apărat cele patru penalty-uri în 1986, la Sevilla. 
"Sunt toţi eroi ai imaginaţiei mele. La fel ca sportivii români de seama Nadiei Comăneci şi ai Simonei Halep, care 
încântă publicul din întreaga lume. Dar episodul care mi s-a ntipărit cel mai bine în memorie a fost finala Cupei 
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Campionilor Europeni la fotbal, de la Sevilla, din 1986, când Steaua Bucureşti a învins Barcelona. Şi aş vrea să fac 
un apel la toţi românii, să o apere în România şi în Europa , fundamentele civilizaţiei noastre politice, libertatea, 
integritatea, respectarea adevărului în viaţa publică, statul de drept şi Constituţia, să le apere cu aceeaşi hotărâre 
cu care Helmuth Duckadam a apărat acele patru penalty-uri la rând. Atunci şi mie mi s-a părut imposibil, dar el a 
reuşit. Şi voi veţi reuşi", a declarat preşedintele Consiliului European, Donald Tusk, la ceremonia de deschidere a 
preşedinţiei Consiliului UE. 
Preşedintele Comisiei Europene, la Bucureşti: UE nu e completă fără România. Locul natural al României este în 
Schengen 
Preşedintele Comisiei Europene Jean-Claude Juncker, a declarat din nou că este un susţinător al României ca 
membru al spaţiului Schengen şi trebuie ca ţara să adere, Uniunea Europeană nefiind completă fără ţara noastră. 
"Simt că această zi este una de hotar. Deschidem prima preşedinţie română a Consiliului UE. Ne aducem aminte 
că în 2017 România s-a alăturat familiei europene. În acea zi ne-am adus aminte de un decret care a înclinat 
istoria Europei, dar istoria şi geografia europeană au fost marcate în bine, în Luxembourg, în 2017, în timpul 
Consiliui European am decis aderarea României. Apărarea valorilor noastre comune, care trebuie respectate 
mereu fără îndoieli şi fără să ne slăbim. UE nu face compromisuri, chiar dacă e vorba de respectarea statului de 
drept, democraţiei. Nu există loc de compromisuri. UE nu e completă fără România. Locul natural al României este 
în Schengen. Am pledat în PE pentru ca România să facă parte din zona Schegen. Rămân fidel acestei chestiuni – 
România trebuie să facă parte din Spaţiul Schegen", a declarat preşedintele Comisiei Europene Jean-Claude 
Juncker. 
Preşedintele CE a făcut referire şi la summitul de la Sibiu. 
"Din istoria noastră comună care scrie la Sibiu, vom acord o perspectivă de viitor. La alegerile europene vor fi 
alese generaţiile care vor prelua ştafeta generaţiilor care i-au precedat şi trebuie să arătăm că o Europă care îşi 
protejează cetăţeni are ocazia să îşi respecte toate mijloacele în reprezentare. În cursul acestor luni în care 
România va fi la Preşedinţia Consiliului UE multe ţări vor fi lângă dvs. Astfel vom face ca Preşedinţia Consiliului UE 
să fie un mare moment", a mai spus Juncker. 
Antonio Tajani, preşedintele Parlamentului European, face apel la ţările care blochează aderarea României la 
Schengen: Să îşi modifice poziţia 
Preşedintele Parlamentului European, Antonio Tajani, a făcut, joi, un apel către statele membre UE care 
blochează aderarea României la spaţiul Schengen, susţinând că trebuie să îşi modifice poziţia. Acesta a afirmat că 
adeziunea României şi Bulgariei la Schengen este importantă pentru securitate. 
„Principiul solidarităţii va fi aplicat de România şi în adeziunea sa la spaţiul Schengen. Parlamentul European a 
susţinut întotdeauna ţările în curs de aderare la acest spaţiu. Fac un apel la statele membre care blochează 
această aderare să îşi modifice poziţia”, a declarat Antonio Tajani, la ceremonia oficială de lansare a Preşedinţiei 
Consiliului UE. 
Acesta a susţinut că aderarea României ţi Bulgariei la spaţiul Schengen „va fi benefică pentru securitatea şi statele 
membre UE: „Sper că va fi îndeplinită în timpul Preşedinţiei dvs”, a adăugat Tajani. 
"Traversăm o perioadă de schimbări profunde şi rapide. Revoluţia tehnologică, valurile de migranţi, tensiunile de 
la frontierele noastre, terorismul, încălzirea globală: toate acestea îi sperie pe mulţi europeni. În faţa unei Uniuni 
adesea incapabile să reacţioneze rapid, sirenele populiste câştigă teren. Şi totuşi, în această lume tot mai 
nesigură, trebuie mai mult ca oricând să avem o Europă puternică, capabilă să-şi protejeze cetăţenii. Este esenţial 
să ne unim eforturile pentru o Europă mai eficientă. Motto-ul Preşedinţiei române răspunde acestui imperativ: 
„Coeziunea, o valoare europeană comună”, pentru că reflectă exact voinţa de a nu lăsa pe nimeni deoparte. 
Împărtăşesc viziunea marelui diplomat Grigore Gafencu, care, la încheierea celui de-al Doilea Război Mondial, 
spunea: „Nu există decât o singură Europă! Chiar dacă trupul său este mutilat şi împărţit, ideea europeană este 
indivizibilă. Europa nu poate renaşte în Vest, daca ea moare în Est. Niciunde cuvântul Europa nu găseşte un 
răspuns mai puternic decât în statele din Est. Ideea de unitate europeană poartă în mintea unei jumătăţi întregi 
de continent o promisiune de pace şi, prin urmare, o promisiune de eliberare”. Forţa Europei unite nu e o vorbă în 
vânt", a mai spus Tajani. 
"România trebuie să aibă un rol central în construcţia noii Europe. Aceasta este ideea de bază a summit-ului de la 
Sibiu, care va avea loc la 9 mai 2019. Este imperios necesar să obţinem rezultate: pentru reforma sistemului 
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Dublin, care este urgentă; pentru o piaţă internă mai echitabilă, în care toată lumea - inclusiv giganţii Internetului 
- îşi plăteşte impozitele şi respectă regulile; pentru ambiţia de a reuşi în era digitală; pentru finalizarea Uniunii 
bancare; pentru o guvernanţă economică eficientă şi democratică; pentru un comerţ deschis, cu condiţii de 
concurenţă echitabile. Trebuie, de asemenea, să apărăm dreptul cetăţenilor de a vota liber la următoarele alegeri 
europene, făcând tot posibilul pentru ca ştirile false să nu denatureze campania electorală, în tentativa lor de a 
manipula convingerile politice. Să nu ne temem, însă, de „enormitatea posibilului”, cum spunea filozoful Emil 
Cioran. Drumul care vă stă în faţă e dificil, dar poporul român nu este singur. România preia pentru prima oară 
Preşedinţia Consiliului Uniunii Europene. Şi va fi o reuşită!", a declarat, la Ateneu, preşedintele Parlamentului. 
Florin Iordache, la Ateneu, către liderii UE: Accentele electorale exprimate contondent se vor resimţi şi în 
următoarele şase luni 
Florin Iordache a spus, în discursul cu ocazia lansării oficiale a Preşedinţiei României la Consiliului UE, că ţara 
noastră este în an electoral şi discursurile aferente, exprimate „mai contondent”, se vor resimţi şi în următoarele 
6 luni, însă a asigurat liderii europeni că nu vor afecta mandatul. 
„Încep prin a vă asigura prin faptul că majoritatea parlamentară va sprijini Guvernul în toate acţiunile sale la 
Preşedinţia Consiliului UE. Vreau să vă asigur de deschiderea noastră totală, proeuropeană şi de dorinţa noastră 
sinceră ca România să îşi consolideze statutul în cadrul acestei Uniuni. A fost decizia suverană a poporului român 
de a parcurge drumul european şi de a ajunge aici în cea mai onorantă postură, cea de a conduce Preşedinţia 
Consiliului UE. Vrem să fim europeni şi ne dorim să fim trataţi pe deplin ca cetăţeni europeni. Nu îmi pot imagina 
că să ne plasăm în afara UE. Cred că ţara mea merită să fie respectată ca un partener al unui proiect atât de 
ambiţios care se numeşte UE. Chiar dacă rolul ţării mele este de prelua prioritatea agendei europene faţă de cea 
naţională, suntem constienţă co România are datoria de a fi un mediator. Vă pot garanta că la Bucureşti există 
voinţa politică foarte clară ca România să îşi îndeplinească mandatul la Preşedinţia Consiliului UE. Am tratat cu 
toată seriozitatea recomandările de a avea un consens politic pe perioada Preşedinţiei. Doamna premier a avut un 
discurs în Parlamentul României către toate partidele politice de a avea un consens”, a spus Florin Iordache, la 
Ateneul Român 
Vicepreşedintele Camerei Deputaţilor a mai subliniat că România se află în an electoral şi discursul „contondent” 
specific se va resimţi şi în următoarele 6 luni, însă mandatul României la Preşedinţia Consiliului UE nu va fi afectat. 
„Deci accentele electorale care au fost exprimate mai contondent se vor resimţi şi în următoarele 6 luni. Vă asigur 
că majoritatea parlamentară are înţelepciunea de a sprijini Guvernul în misiunea pe care o va avea Guvernul la 
Preşedinţia Consiliului UE. Vă pot asigura că vom manifesta echilibru, cumpătare, astfel încât dispuntele politice 
interne să nu afecteze mandatul la Preşedinţia Consiliului UE”, a mai spus Florin Iordache. 
Preşedintele Comisiei Europene Jean-Claude Juncker, al Parlamentului European Antonio Tajani şi al Consiliului 
European Donald Tusk vor fi, începând de joi la Bucureşti, cu ocazia inaugurării Preşedinţiei Consiliului UE preluată 
de România de la 1 ianuarie. 
Preşedinţia rotativă a Consiliului UE preluată de România va debuta, joi, cu o ceremonie de deschidere şi un 
concert inaugural la Ateneul Român. De la ora 20.00 vor susţine discursuri de deschidere preşedintele Klaus 
Iohannis, premierul Viorica Dăncilă, Calin Popescu Tăriceanu, preşedintele PE Antonio Tajani, preşedintele 
Consiliului European Donald Tusk şi preşedintele Comisiei Europene Jean-Claude Juncker. 
Tăriceanu, la ceremonia de deschidere a preşedinţiei Consiliului UE: Câteva instituţii păstrează metode trecute. 
Vom arăta care sunt aspectele care deranjează 
Preşedintele Senatului, Călin Popescu Tăriceanu, a declarat, joi seară, la ceremonia de deschidere a preşedinţiei 
Consiliului UE, că anumite instituţii din România îşi păstrează metodele învechite, de aceea trebuie arătate şi mai 
mult aspectele care deranjează referitor la acestea. 
"Înainte de 1990 obişnuiam să visez la Europa. Atât familia mea şi rudele mele m-au învăţat ce înseamnă Europa, 
civilizaţie şi cultură, iniţiativă şi mai presus libertate. După căderea comunismului, visul la Europa a devenit unul 
pe care îl puteam spune public. Românii au privind europenitatea lor ca o parte importantă a identităţii lor 
naţionale. Trebuie să mărturisesc că visul meu la Europa s-a transformat atunci când, ca premier, am contribuit la 
integrarea României în Uniunea Europeană, în 2007", a declarat, joi seară, preşedintele Senatului. 
Călin Popescu Tăriceanu a precizat că sunt însă în România unele instituţii ale căror metode sunt "trecute" şi "care 
îşi păstrează obiceiurile". 
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"Câteva instituţii păstrează metode trecute. Îşi păstrează obiceiurile. De aceea noi vom arăta şi mai mult care sunt 
aspectele care deranjează şi care sunt instituţiile care s-au transformat în spiritul european. Aceste clarificări 
trebuie lămurite şi cu oficialii europeni, statele membre, pentru a îndepărta aceste neînţelegeri asupra vieţii 
sociale din România. Le cer tuturor partidelor să ţină cont şi să fie atente la ce au spus fondatorii UE acum 7 
decenii, să fim o reuniune a statelor care trebuie să fie o comunitate a guvernelor, societăţilor, bazate pe 
solidaritate, incredere şi respect reciproc", a completat preşedintele Senatului. 
Preşedintele Iohannis, la Ateneu: Primul semestru al anului 2019 va fi definitoriu pentru dinamica viitoare a UE 
Preşedintele Klaus Iohannis a declarat joi, la ceremonia de deschidere a preşedinţiei Consiliului UE, că primul 
semestru al anului 2019 va fi definitoriu pentru dinamica viitoare a Uniunii Europene, iar printre probleme sunt 
migraţia şi Brexit. 
"La 12 ani de la aderarea la Uniunea Europeană, România preia un rol de prim-plan la nivel european. Dacă privim 
puţin în urmă, întoarcerea ţării noastre în familia europeană a reprezentat un deziderat de o importanţă aparte, 
pentru care am depus toate eforturile la nivel naţional şi pentru care am lucrat cu dedicaţie şi profesionalism, 
având convingerea fermă că proiectul european este o construcţie unică în lume de pace şi prosperitate şi singura 
cale de a asigura progresul comun al statelor europene. Astăzi, cu aceeaşi convingere preluăm exercitarea 
Preşedinţiei Consiliului Uniunii Europene, cu obiectivul principal de a contribui la consolidarea unui Europe mai 
coezive, mai unite şi mai puternice", a declarat preşedintele Klaus Iohannis. 
Şeful statului a vorbit şi despre provocările României. 
"Primul semestru al anului 2019 va fi definitoriu pentru dinamica viitoare a Uniunii Europene. Uniunea se 
confruntă în prezent cu diverse provocări, atât interne, cât şi externe, precum procesul de retragere a Marii 
Britanii din Uniune, migraţia şi securitatea în vecinătatea sa imediată şi dincolo de continentul european. 
Construirea Uniunii Europene de astăzi a fost posibilă pentru că părinţii fondatori au crezut în proiectul european, 
în idealurile şi valorile sale. Noi credem astăzi, mai mult ca oricând, că Uniunea Europeană este în mod 
incontestabil un proiect de succes, puternic şi viabil. Cei peste 60 de ani de pace de care s-a bucurat cea mai mare 
parte a continentului nostru stau mărturie forţei, temerităţii şi încrederii tuturor în capacitatea noastră de a 
coopera în mod eficient şi sustenabil", a mai spus Iohannis. 
Şeful statului spune că printre priorităţi se află viitorul Cadru Financiar Multianual post 2020, iar contextul 
Preşedinţiei României va fi marcat de alegerile pentru viitorul Parlament European. 
"După cum spuneam, pe parcursul mandatului nostru de Preşedinţie a Consiliului Uniunii Europene vor avea loc 
momente marcante pentru evoluţia Uniunii Europene şi avem încrederea că reuniuni de o semnificaţie aparte, 
precum Summitul de la Sibiu, vor oferi noi perspective Europei de mâine. Îmi exprim dorinţa şi speranţa ca 9 mai 
2019 să rămână în istoria proiectului european ca un moment de reafirmare a narativului unei Uniuni puternice şi 
unite. Astăzi avem plăcerea de a marca împreună începutul unei perioade de şase luni importante pentru ţara 
noastră şi pentru Uniune. 
Ne propunem să reuşim împreună pe parcursul acestor luni să consolidăm unitatea şi coeziunea, într-un moment 
cu teste şi mize importante pentru Uniunea noastră", a mai spus Iohannis. 
Dăncilă: Nimeni nu trebuie să fie lăsat în urmă. Românii au fost şi vor rămâne un popor proeuropean 
Premierul Viorica Dăncilă a făcut, joi, la ceremonia de deschidere a preşedinţiei Consiliului UE, apel la unitate şi a 
spus, în faţa liderilor UE, că ţara noastră va demonstra că este "pe deplin pregătită să stea cu fruntea sus în rândul 
tuturor celorlalte state membre". 
"Astăzi românii se bucură de Preşedinţia Consililui UE, ocupă un loc meritat în Europa, unde să primească acelaşi 
respect, beneficii de care se bucură toţi cetăţenii Europei. România va conduce cu demnitatea Preşedinţiei 
Consiliului UE,. Văd că aici se află parte din arhitecţii UE, dintre cei care au contribuit la aquis-ul comunitar. Le 
mulţumesc pentru contribuţia lor. Privind în urmă cred că cel mai important pas al integrării noastre a fost când 
poporul român a adoptat, prin referendum, Constituţia României. Atunci a vut loc actul de voinţă al poporului 
român de a se alinia şi de a îşi însuşi valorile UE. Constituţia noastră este garanţia cea mai puternică că ţara 
noastră a pornit pe drumul ireversibil al UE. Constituţia a reprezentat linia de start în procesul de integrare 
euroatlatică. Azi putem spune cu toate convingerea că tot ce constituţional este şi european, iar tot ce este 
european este în acord cu covingerile şi valorile constituţiei.", a declarat Viorica Dăncilă. 
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Premierul a făcut şi apel la unitate. "Nimeni nu trebuie să fie lăsat în urmă. Cei mai slabi trebuie să fie ajutaţi să fie 
mai puternici. Dacă vrem ca Uniunea să fie respectată la nivel internaţional atunci trebuie ca noi să ne respectăm 
între noi". 
"Vom demonstra că România şi-a câştigat pe deplin rolul ca stat membru al UE. Vom demonstra că România este 
pe deplin pregătită să stea cu fruntea sus în rândul tuturor celorlalte state membre şi vom demonstra că România 
e bine pregătită să gestioneze dosarele şi să fie un mediator imparţial care să poată genera consens pe plan 
european. Îndrăzniţi să credeţi în România, în capacitatea României de a conduce cu cinste şi onoare Consiliului 
UE. Astăzi putem demonstra ca poporul român e ataşat valorilor europene şi spaţiului comunitar. Vreau să vă 
spun că românii au fost şi vor rămâne un popor proeuropean. Dimpotrivă, ne dorim să participăm activ la deciziile 
majore ale UE şi iată că astăzi o facem. Ne dorim să fim respectaţi şi iată că astăzi România se aşează la masa unde 
se discută viitorul UE", a mai spus premierul. 
Atmosfera de la Ateneu: Toader alături de comisarul pe justiţie, Juncker prietenos cu politicienii 
Înaintea începerii ceremoniei de deschidere a Preşedinţiei Consiliului UE atmosfera în Ateneul Român a fost una 
relaxată. Jean Claude Juncker, preşedintele CE mergând să salute mai mulţi politicieni prezenţi la eveniment, în 
timp ce Tudorel Toader s-a aşezat lângă comisarul pe justiţie, Věra Jourová 
La ceremonia de la Ateneul Român parcipă preşedintele CE, Jean-Claude Juncker, preşedintele Consililui European 
Donald Tusk şi preşedintele PE Antonio Tajani. Preşedintele Comisiei Europene a fost cel care a mers la fostul 
preşedinte Emil Constantinesc şi la fostul premier Petre Roman pentru a îi saluta, asta după ce a sărutat-o pe 
obraji pe Viorica Dăncilă, la intrarea în clădire. 
La eveniment preşedintele Klaus Iohannis stă lângă Donald Tusk, preşedintele Consiliului European, urmar de 
premierul Viorica Dăncilă. 
Tudorel Toader stă alături de Věra Jourová, comisar european pentru justiţiei. 
UPDATE 19.58 Mai multe personalităţi se află la protestul de joi seară, de lângă Ateneul Român. Printre acestea 
se numără Dacian Cioloş, Dan Barna, Vlad Voiculescu, regizorul Stere Gulea şi filosoful Mihai Şora. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 UNTRR protestează vineri în faţa sediului CE din Bucureşti contra adoptării Pachetului Mobilitate 1 
Uniunea Naţională a Transportatorilor Rutieri din România (UNTRR) organizează vineri, în intervalul orar 08:30 – 
10:30, un protest în faţa Reprezentanţei Comisiei Europene (CE) de la Bucureşti. 
Protestul este organizat cu ocazia vizitei Preşedintelui Comisiei Europene, Jean-Claude Junker, şi a Colegiului 
Comisarilor care vor participa la Ceremonia oficială de lansare a Preşedinţiei României la Consiliul Uniunii 
Europene, conform unui comunicat de presă transmis de reprezentanţii acestei Uniuni. 
„Acest protest are ca scop conştientizarea factorilor politici decidenţi de la Bucureşti şi Bruxelles privitor la 
pericolul pe care îl reprezintă adoptarea acestui nou pachet de reglementări care va închide piaţa transporturilor 
vest europeană pentru transportatorii rutieri din est, prin măsuri vădit protecţioniste, inadmisibile într-o piaţă 
liberă cum se autocaracterizează Uniunea Europeană. UNTRR a mai solicitat organizarea unui protest în data de 
11.01.2019 şi în Piaţa Victoriei, însă cererea a fost respinsă de Primăria Municipiului Bucureşti. Transportatorii 
români sunt chemaţi să se alăture protestului pentru stoparea adoptării Pachetului Mobilitate 1, prin votul 
europalamentarilor români şi a celor europeni, precum şi prin poziţia şi măsurile care vor fi adoptate, în 
următoarele 6 luni în care România va deţine Preşedinţia la Consiliul Uniunii Europene”, au anunţat reprezentanţii 
UNTRR. 
Reprezentanţii Uniunii Transportatorilor au reamintit că, după aprobarea poziţiei Parlamentului European, 
Pachetul Mobilitate 1 va intra în procedura de trialog pentru armonizarea poziţiilor celor trei instituţii europene: 
Parlamentul European (PE), Comisia Europeană (CE) şi Consiliul de Transport UE, în vederea aprobării textului 
final. 
„Toate asociaţiile transportatorilor rutieri din România şi toţi transportatorii români care înţeleg importanţa 
acestui demers şi vor dori să participe la această acţiune, ca o ultimă şansă de blocare şi respingere a adoptării 
măsurilor protecţioniste de către Parlamentul European, în beneficiul transportatorilor din statele vest europene 
şi în detrimentul şi cu preţul falimentării transportatorilor români, sunt rugaţi să informeze Comitetul de 
organizare al UNTRR”, au mai precizat reprezentanţii Uniunii citate. 
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Pachetul Mobilitate 1 a fost publicat de Comisia Europeană la 31 mai 2017 şi cuprinde propuneri de modificare a 
legislaţiei europene în domeniul transporturilor rutiere, precum: propunerea de Lege specială pentru aplicarea 
Directivei detaşării nr. 71/1996 la transporturile rutiere; propunerea de revizuire a Regulamentului 561/2006 
privind timpii de conducere şi de odihnă ai şoferilor profesionişti; propunerea de modificare a Regulamentului 
nr.1071/2009 privind accesul la profesie şi a Regulamentului 1072/2009 privind accesul la piaţa de transport 
rutier de marfă. 
La data de 4 decembrie 2018, Consiliul Miniştrilor de Transport din UE (ministrul de resort din România s-a abţinut 
de la vot) a adoptat poziţia (abordare generală) privind Pachetul de Mobilitate 1, bazată pe propunerile Alianţei 
Rutiere a Statelor din Vestul UE. 
Noile reglementări prevăd aplicarea următoarelor reguli pentru transportatori pe teritoriul UE: 
1. a detaşării la transporturile rutiere internaţionale, cu exceptarea tranzitului şi a transportului bilateral, definit 
extrem de restrictiv: în drumul spre ţara de destinaţie şi în drumul de întoarcere, se permite o activitate 
suplimentară de încărcare/descărcare în ambele direcţii, fără a se încadra în regimul de detaşare, sau zero la 
plecare şi până la două (operaţiuni) în drumul de întoarcere. Pentru toate celelalte tipuri de operaţiuni, inclusiv 
pentru cabotaj, regimul de detaşare integrală se aplică începând cu prima zi a operaţiunii; 
2. restricţionarea cabotajului prin introducerea unei perioade de „răcire” (cooling-off) de 5 zile înainte ca alte 
operaţiuni de cabotaj să poată fi efectuate în aceeaşi ţară cu acelaşi autovehicul; 
3. interzicerea efectuării perioadei de repaus săptămânal normal în cabina autovehiculului; întoarcerea acasă a 
şoferilor cel puţîn o dată la patru săptămâni - sau, în cazul în care şoferul alege să ia două repausuri săptămânale 
reduse, după numai trei săptămâni pe drum; 
4. obligaţia dotării tuturor autovehiculelor care efectuează operaţiuni de transport internaţional cu tahograf 
inteligent până la sfârşitul anului 2024. 
Fondată în 1990 pe principii democratice, UNTRR are drept scop promovarea şi apărarea intereselor 
transportatorilor rutieri pe plan intern şi internaţional, înregistrând de la înfiinţare până în prezent peste 16.000 
de firme înscrise - operatori care efectuează transporturi interne şi internaţionale de marfă şi persoane. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Sindicatele din invatamant solicita in regim de urgenta o discutie cu Dancila: Acordul e incalcat 
Trei sindicate din invatamant solicita prin intermediul unei scrisori premierului Viorica Dancila, in regim de 
urgenta, sa aiba o discutie, precizand ca mai multe prevederi ale acordului semnat pe 29 noiembrie 2018, la Alba 
Iulia, au fost incalcate. 
Federatia Sindicatelor Libere din Invatamant (FSLI), Federatia Sindicatelor din Educatie "Spiru Haret" (FSE "Spiru 
Haret") si Federatia Nationala Sindicale "Alma Mater" ii cer premierului o discutie. 
"Federatiile semnatare ale acordului incheiat cu Guvernul Romaniei in data de 29 noiembrie 2018 constata ca, din 
pacate, inca din luna ianuarie a anului 2019, o parte dintre prevederile acestui acord sunt incalcate", se arata in 
scrisoarea trimisa de sindicatele din invatamant. 
Potrivit scrisorii, a fost incalcat punctul 5 din acord, prin care Guvernul s-a angajat ca de la 1 septembrie 2019 
sporurile, indemnizatiile si celelalte drepturi salariale care se cuvin personalului din invatamant se calculeaza in 
raport de salariul de baza, iar de la 1 ianuarie 2019 ar fi trebuit ca salariul sa fie majorat cu 10% pentru personalul 
didactic care indeplineste functia de diriginte, pentru invataoti, educatiarea, instituitori, profesorii de la clasele 
primare. 
Potrivit aceluiasi articol, tot de la 1 ianaurie 2019 ar fi trebuit sa aiba loc majorarea cu 15% a salariului de baza 
pentru invatamantul special si majorarea cu 7%-20% a salariului de baza pentru predare simultana sa se calculeze 
tot prin raportare la salariul de baza in plata. 
"Este evident faptul ca NU se respecta pct. 5 al acordului", spun sindicatele in scrisoarea adresata premierului 
Viorica Dancila. 
"Punctul 6 potrivit caruia incepand cu 1 ianuarie 2019 se coreleaza salariile de baza pentru personalul care 
indeplineste functii similare. In conditiile in care OUG nr. 114/2018 nu modifica Legea nr. 153/2016 in sensul 
corelarii salariilor de baza pentru personalul care indeplineste functii similare, este evidenta incalcarea pct.6 din 
acord", se mai arata in scrisoarea sindicalistilor. 
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De asemenea, sindicalistii mai spun ca este incalcat si punctul 7 litera h, conform caruia, de la data de 1 
septembrie 2019, cadrele didactice beneficiaza, la pensionare, de 6 salarii medii brute pe economie. 
"Punctul 9, prin care Guvernul se angajeaza sa plateasca, pana la data de 31.01.2019, sumele rezultate din 
sentintele judecatoresti definitive pana la data de 31.12.2018. 
Din discutiile purtate in ultimele zile cu reprezentantii Ministerului Educatiei Nationale si ai Ministerului Finantelor 
Publice, rezulta ca sentintele judecatoresti nu se vor plati nici in luna februarie 2019, ceea ce reprezinta o alta 
incalcare a acordului", explica reprezentantii sindicalistilor din invatamant. 
Totodata, cele trei sindicate din invatamant ii reamintesc premierului Viorica Dancila ca in data de 29 noiembrie 
2018, la momentul semnarii acordului, s-a angajat personal ca acesta va fi respectat in totalitate, conform 
termenelor stabilite. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Primele decizii luate de Mihaela Triculescu la şefia ANAF 
Printre primele decizii ale Mihaelei Triculescu la şefia ANAF se numără modificarea „Declaraţiei unice privind 
impozitul pe venit şi contribuţiile sociale datorate de persoanele fizice”, precum şi a formularelor 205 şi 207, 
proiectele de acte normative fiind supuse dezbaterii publice.Formularul 205 priveşte "Declaraţia informativă 
privind impozitul reţinut la sursă şi câştigurile/pierderile din investiţii, pe beneficiari de venit", iar formularul 207 
este "Declaraţia informativă privind impozitul reţinut la sursă/veniturile scutite, pe beneficiari de venit 
nerezidenţi". 
Modificarea „Declaraţiei unice privind impozitul pe venit şi contribuţiile sociale datorate de persoanele fizice” este 
necesră pentru că, începând cu anul 2018, stabilirea impozitului pe venit şi a contribuţiilor sociale se realizează de 
către contribuabili, prin autoimpunere. Proiect de ordin propune aprobarea unui nou formular, care va fi utilizat 
pentru declararea impozitului pe venit şi a contribuţiilor sociale datorate atât pentru veniturile realizate în anul 
2018, cât şi pentru veniturile estimate a se realiza în anul 2019. 
Modificările faţă de actualul formular sunt, în principal, următoarele: includerea rubricilor necesare stabilirii de 
către contribuabili a impozitului pe venit şi a contribuţiilor sociale datorate pentru anul 2018; includerea unei 
secţiuni pentru declararea impozitului pe veniturile din jocuri de noroc ca urmare a participării la jocuri de noroc 
la distanţă şi festivaluri de poker, realizate în perioada 1 ianuarie - 22 martie 2018, inclusiv; modificarea secţiunii 
privind destinaţia unei sume din impozitul datorat pe venitul net/câştigul net anual impozabil, pentru susţinerea 
entităţilor nonprofit/unităţilor de cult sau pentru acordarea de burse private, întrucât prin Ordonanţa de urgenţă 
a Guvernului nr.25/2018 a fost introdusă posibilitatea direcţionării sumei reprezentând 3,5% din impozitul anual 
pentru susţinerea entităţilor nonprofit/unităţilor de cult care sunt furnizori de servicii sociale acreditaţi cu cel 
puţin un serviciu social licenţiat, în condiţiile legii; includerea unei secţiuni în vederea stabilirii venitului net anual 
impozabil şi a impozitului datorat pentru anul 2018, în cazul veniturilor din activităţi independente şi din drepturi 
de proprietate intelectuală, impuse în sistem real, potrivit art.118 din Codul fiscal; includerea unei secţiuni care să 
sprijine contribuabilii la stabilirea sumei de plată. 
Declaraţia se depune până la data de 15 martie 2019, prin mijloace electronice de transmitere la distanţă, potrivit 
legii. 
În cazul formularelor 205 şi 207, modificările sunt necesare ca urmare a modificării şi completării dispoziţiilor 
titlurilor IV şi VI din Legea nr.227/2015 privind Codul fiscal. 
Modificările legislative au vizat, în principal, următoarele aspecte: modificarea regimului fiscal aplicabil veniturilor 
din jocuri de noroc la distanţă şi din festivaluri de poker; impozitarea veniturilor realizate de nerezidenţi din jocuri 
de noroc potrivit titlului IV din Codul fiscal; modificarea termenului de depunere a declaraţiilor informative 
privindveniturile cu regim de reţinere la sursă a impozitului. Declaraţiile informative se depun până la data de 31 
ianuarie inclusiv a anului curent pentru anul expirat. 
Proiect de ordin propune aprobarea modelului, conţinutului şi instrucţiunilor de completare a formularelor 205 
"Declaraţie informativă privind impozitul reţinut la sursă şi câştigurile/pierderile din investiţii, pe beneficiari de 
venit" şi 207 "Declaraţie informativă privind impozitul reţinut la sursă/veniturile scutite, pe beneficiari de venit 
nerezidenţi". 
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În cazul formularului 205 "Declaraţie informativă privind impozitul reţinut la sursă şi câştigurile/pierderile din 
investiţii, pe beneficiari de venit”, se propun următoarele: eliminarea indicatorului ”venit brut”, având în vedere 
că, potrivit Ordonanţei de urgenţă a Guvernului nr.18/2018, pentru veniturile din jocuri de noroc la distanţă şi 
festivaluri de poker, începând cu data de 23 martie 2018, obligaţia privind calculul, reţinerea şi declararea 
impozitului, pe fiecare beneficiar de venit, revine organizatorului sau plătitorului de venituri; introducerea 
veniturilor obţinute de nerezidenţi la jocurile de noroc practicate în România; includerea unei secţiuni referitoare 
la veniturile din dividende, în care sunt evidenţiate atât veniturile distribuite, cât şi veniturile plătite. 
În cazul formularului 207 "Declaraţie informativă privind impozitul reţinut la sursă/veniturile scutite, pe 
beneficiari de venit nerezidenţi" se propune eliminarea informaţiilor referitoare la categoria venituri din jocuri de 
noroc pentru care, începând cu data de 23 martie 2018, veniturile obţinute de nerezidenţi la jocurile de noroc 
practicate în România se impozitează potrivit Titlului IV ”Impozitul pe venit” din Codul fiscal, fiind aplicabile 
regulile de stabilire şi declarare prevăzute la acest titlu. 
Astfel, prin abrogarea dispoziţiei prevăzute la art.223 alin.(1) lit.n) din Codul fiscal, impozitul pe veniturile 
obţinute din jocurile de noroc practicate în România de persoane nerezidente se declară în formularul 205. 
Formularele 205 şi 207 se utilizează pentru declararea, pe fiecare beneficiar de venit, a veniturilor cu regim de 
reţinere la sursă a impozitului, realizate începând cu 1 ianuarie 2018. 
ANAF intenţionează să modifice şi procedurii privind stabilirea de către organul fiscal central a sumei 
reprezentând 2% din impozitul anual datorat pentru susţinerea entităţilor nonprofit care se înfiinţează şi 
funcţionează în condiţiile legii şi a unităţilor de cult sau pentru acordarea de burse private, conform legii sau a 
sumei reprezentând 3,5% din impozitul anual datorat pentru susţinerea entităţilor nonprofit şi a unităţilor de cult, 
care sunt furnizori de servicii sociale acreditaţi cu cel puţin un serviciu social licenţiat, în condiţiile legii, precum şi 
a modelului şi conţinutului unor formulare 
Ca urmare a modificării şi completării titlului IV din Legea nr.227/2015 privind Codul fiscal, precum şi a normelor 
metodologice date în aplicarea acestuia, se impune adaptarea corespunzătoare a procedurilor privind 
direcţionarea unor sume din impozitul anual pe venit pentru susţinerea entităţilor nonprofit sau unităţilor de cult 
sau pentru acordarea de burse private. 
Modificările legislative au vizat, în principal, următoarele aspecte: reglementarea unui nou mecanism de declarare 
şi plată a impozitului pe venit şi a contribuţiilor sociale datorate de persoanele fizice, pe baza Declaraţiei unice 
privind impozitul pe venit şi contribuţiile sociale datorate de persoanele fizice; posibilitatea contribuabililor de a 
dispune asupra destinaţiei sumei reprezentând 2% sau 3,5% din impozitul anual pe venit: în cotă de 2% pentru 
susţinerea entităţilor nonprofit care se înfiinţează şi funcţionează în condiţiile legii şi a unităţilor de cult; sau în 
cotă de 2% pentru acordarea de burse private, conform legii; sau în cotă de 3,5% pentru susţinerea entităţilor 
nonprofit şi a unităţilor de cult, care sunt furnizori de servicii sociale acreditaţi cu cel puţin un serviciu social 
licenţiat, în condiţiile legii. 
Documetul mai prevede şi posibilitatea contribuabililor, care au realizat venituri din străinătate, de a dispune 
asupra destinaţiei unei sume reprezentând 2% sau 3,5% din impozitul anual pe venit; reglementarea regimului 
fiscal în cazul veniturilor din activităţi independente realizate în baza contractelor de activitate sportivă şi 
posibilitatea direcţionării de către contribuabilii care au realizat această categorie de venit a sumei reprezentând 
2% sau 3,5% din impozitul anual pentru susţinerea entităţilor nonprofit/unităţilor de cult sau pentru acordarea de 
burse private, conform legii. 
În funcţie de categoria de venit, opţiunea privind destinaţia unei sume reprezentând 2% sau 3,5% din impozitul 
anual datorat se exercită de contribuabili prin completarea şi depunerea, la organul fiscal, a următoarelor 
formulare, după caz: a) Declaraţia unică privind impozitul pe venit şi contribuţiile sociale datorate de persoanele 
fizice; b) 230 ”Cerere privind destinaţia sumei reprezentând 2% sau 3,5% din impozitul anual pe veniturile din 
salarii şi din pensii”. 
În cazul formularelor 230 ”Cerere privind destinaţia sumei reprezentând 2% sau 3,5% din impozitul anual pe 
veniturile din salarii şi din pensii” depuse în format hârtie pe bază de borderou, organul fiscal emite şi transmite 
contribuabililor o notificare. 
Organul fiscal competent nu efectuează transferul către entitatea nonprofit/unitatea de cult a sumei 
reprezentând 2% sau 3,5% din impozitul anual pe veniturile din salarii şi din pensii înainte de expirarea unui 
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termen de 45 de zile de la data comunicării notificării, timp în care, contribuabilii care nu şi-au exprimat opţiunea 
pentru virarea sumei reprezentând 2% sau 3,5% din impozitul anual pe venit, în contul entităţii nonprofit/unităţii 
de cult menţionate în notificarea primită, pot aduce la cunoştinţa organului fiscal competent, în scris, acest fapt. 
În situaţia în care, după transferarea sumei în contul entităţii nonprofit/unităţii de cult, contribuabilii aduc la 
cunoştinţa organului fiscal competent, în scris, faptul că nu şi-au exercitat respectiva opţiune, organele fiscale 
competente vor efectua demersurile necesare în vederea recuperării sumei virate în mod necuvenit. 
Faţă de cele prezentate, prin proiectul de ordin se propun următoarele: aprobarea procedurii privind stabilirea de 
către organul fiscal central a sumei reprezentând 2% din impozitul anual datorat pentru susţinerea entităţilor 
nonprofit care se înfiinţează şi funcţionează în condiţiile legii şi a unităţilor de cult sau pentru acordarea de burse 
private, conform legii sau a sumei reprezentând 3,5% din impozitul anual datorat pentru susţinerea entităţilor 
nonprofit şi a unităţilor de cult care sunt furnizori de servicii sociale acreditaţi cu cel puţin un serviciu social 
licenţiat, în condiţiile legii; aprobarea modelului şi conţinutului unor formulare utilizate în procesul de stabilire a 
sumei reprezentând 2% sau 3,5% din impozitul anual datorat pentru susţinerea entităţilor nonprofit/unităţilor de 
cult sau pentru acordarea de burse private: 230 - "Cerere privind destinaţia sumei reprezentând 2% sau 3,5% din 
impozitul anual pe veniturile din salarii şi din pensii" şi "Anexa nr....la Cererea privind destinaţia sumei 
reprezentând 2% sau 3,5% din impozitul anual pe veniturile din salarii şi din pensii". Anexa se va completa de 
persoanele fizice care solicită direcţionarea sumei reprezentând 2% sau 3,5% din impozitul anual pentru 
susţinerea mai multor entităţi nonprofit/unităţi de cult, precum şi pentru acordarea de burse private; Notificare 
privind destinaţia sumei reprezentând 2% sau 3,5% din impozitul anual pe veniturile din salarii şi din pensii, 
pentru susţinerea entităţilor nonprofit/unităţilor de cult; Referat de stabilire a sumei reprezentând 2% sau 3,5% 
din impozitul anual pe veniturile din salarii şi din pensii, virată în mod necuvenit entităţilor nonprofit/unităţilor de 
cult; 258 - ”Decizie privind recuperarea sumei reprezentând 2% sau 3,5% din impozitul anual pe veniturile din 
salarii şi din pensii, virată în mod necuvenit entităţilor Nonprofit/unităţilor de cult”; 255 “Decizie privind stabilirea 
cheltuielilor admise cu bursele private”. 
O altă propunere de ordin al preşedintelui ANAF modifică procedura privind stabilirea de către organul fiscal 
central a sumei reprezentând 2% din impozitul anual datorat pentru susţinerea entităţilor nonprofit care se 
înfiinţează şi funcţionează în condiţiile legii şi a unităţilor de cult sau pentru acordarea de burse private, conform 
legii sau a sumei reprezentând 3,5% din impozitul anual datorat pentru susţinerea entităţilor nonprofit şi a 
unităţilor de cult, care sunt furnizori de servicii sociale acreditaţi cu cel puţin un serviciu social licenţiat, în 
condiţiile legii, precum şi a modelului şi conţinutului unor formulare 
Ca urmare a modificării şi completării titlului IV din Legea nr.227/2015 privind Codul fiscal, precum şi a normelor 
metodologice date în aplicarea acestuia, se impune adaptarea corespunzătoare a procedurilor privind 
direcţionarea unor sume din impozitul anual pe venit pentru susţinerea entităţilor nonprofit sau unităţilor de cult 
sau pentru acordarea de burse private. 
Modificările legislative au vizat, în principal, următoarele aspecte: reglementarea unui nou mecanism de declarare 
şi plată a impozitului pe venit şi a contribuţiilor sociale datorate de persoanele fizice, pe baza Declaraţiei unice 
privind impozitul pe venit şi contribuţiile sociale datorate de persoanele fizice; posibilitatea contribuabililor de a 
dispune asupra destinaţiei sumei reprezentând 2% sau 3,5% din impozitul anual pe venit: în cotă de 2% pentru 
susţinerea entităţilor nonprofit care se înfiinţează şi funcţionează în condiţiile legii şi a unităţilor de cult; sau în 
cotă de 2% pentru acordarea de burse private, conform legii; sau în cotă de 3,5% pentru susţinerea entităţilor 
nonprofit şi a unităţilor de cult, care sunt furnizori de servicii sociale acreditaţi cu cel puţin un serviciu social 
licenţiat, în condiţiile legii. 
Documentul mai prevede şi posibilitatea contribuabililor, care au realizat venituri din străinătate, de a dispune 
asupra destinaţiei unei sume reprezentând 2% sau 3,5% din impozitul anual pe venit; reglementarea regimului 
fiscal în cazul veniturilor din activităţi independente realizate în baza contractelor de activitate sportivă şi 
posibilitatea direcţionării de către contribuabilii care au realizat această categorie de venit a sumei reprezentând 
2% sau 3,5% din impozitul anual pentru susţinerea entităţilor nonprofit/unităţilor de cult sau pentru acordarea de 
burse private, conform legii. 
În funcţie de categoria de venit, opţiunea privind destinaţia unei sume reprezentând 2% sau 3,5% din impozitul 
anual datorat se exercită de contribuabili prin completarea şi depunerea, la organul fiscal, a următoarelor 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
formulare, după caz: a) Declaraţia unică privind impozitul pe venit şi contribuţiile sociale datorate de persoanele 
fizice; b) 230 ”Cerere privind destinaţia sumei reprezentând 2% sau 3,5% din impozitul anual pe veniturile din 
salarii şi din pensii”. 
În cazul formularelor 230 ”Cerere privind destinaţia sumei reprezentând 2% sau 3,5% din impozitul anual pe 
veniturile din salarii şi din pensii” depuse în format hârtie pe bază de borderou, organul fiscal emite şi transmite 
contribuabililor o notificare. 
Organul fiscal competent nu efectuează transferul către entitatea nonprofit/unitatea de cult a sumei 
reprezentând 2% sau 3,5% din impozitul anual pe veniturile din salarii şi din pensii înainte de expirarea unui 
termen de 45 de zile de la data comunicării notificării, timp în care, contribuabilii care nu şi-au exprimat opţiunea 
pentru virarea sumei reprezentând 2% sau 3,5% din impozitul anual pe venit, în contul entităţii nonprofit/unităţii 
de cult menţionate în notificarea primită, pot aduce la cunoştinţa organului fiscal competent, în scris, acest fapt. 
În situaţia în care, după transferarea sumei în contul entităţii nonprofit/unităţii de cult, contribuabilii aduc la 
cunoştinţa organului fiscal competent, în scris, faptul că nu şi-au exercitat respectiva opţiune, organele fiscale 
competente vor efectua demersurile necesare în vederea recuperării sumei virate în mod necuvenit. 
Faţă de cele prezentate, prin proiectul de ordin se propun următoarele: aprobarea procedurii privind stabilirea de 
către organul fiscal central a sumei reprezentând 2% din impozitul anual datorat pentru susţinerea entităţilor 
nonprofit care se înfiinţează şi funcţionează în condiţiile legii şi a unităţilor de cult sau pentru acordarea de burse 
private, conform legii sau a sumei reprezentând 3,5% din impozitul anual datorat pentru susţinerea entităţilor 
nonprofit şi a unităţilor de cult care sunt furnizori de servicii sociale acreditaţi cu cel puţin un serviciu social 
licenţiat, în condiţiile legii; aprobarea modelului şi conţinutului unor formulare utilizate în procesul de stabilire a 
sumei reprezentând 2% sau 3,5% din impozitul anual datorat pentru susţinerea entităţilor nonprofit/unităţilor de 
cult sau pentru acordarea de burse private: 230 - "Cerere privind destinaţia sumei reprezentând 2% sau 3,5% din 
impozitul anual pe veniturile din salarii şi din pensii" şi "Anexa nr....la Cererea privind destinaţia sumei 
reprezentând 2% sau 3,5% din impozitul anual pe veniturile din salarii şi din pensii". Anexa se va completa de 
persoanele fizice care solicită direcţionarea sumei reprezentând 2% sau 3,5% din impozitul anual pentru 
susţinerea mai multor entităţi nonprofit/unităţi de cult, precum şi pentru acordarea de burse private; Notificare 
privind destinaţia sumei reprezentând 2% sau 3,5% din impozitul anual pe veniturile din salarii şi din pensii, 
pentru susţinerea entităţilor nonprofit/unităţilor de cult; Referat de stabilire a sumei reprezentând 2% sau 3,5% 
din impozitul anual pe veniturile din salarii şi din pensii, virată în mod necuvenit entităţilor nonprofit/unităţilor de 
cult; 258 - ”Decizie privind recuperarea sumei reprezentând 2% sau 3,5% din impozitul anual pe veniturile din 
salarii şi din pensii, virată în mod necuvenit entităţilor Nonprofit/unităţilor de cult”; 255 “Decizie privind stabilirea 
cheltuielilor admise cu bursele private”. 
Mihaela Triculescu a fost numită în funcţia de preşedinte al Agenţiei Naţionale de Administrare Fiscală la 
începutul acestui an, după revocarea lui Ionuţ Mişa. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 ANAF a publicat noua procedura de depunere a Declaratiei unice si a formularului 230. Pana cand trebuie 
depuse 
ANAF a publicat, joi, proiectele de ordin pentru aprobarea procedurii privind depunerea Declaratiei unice si a 
Declaratiei 230, prin care romanii pot dona catre organizatiile non-guvernamentale (ONG-uri). 
Termenul de depunere a declaratiilor este 15 martie. 
"Declaratia se completeaza si se depune de catre persoanele fizice care realizeaza, individual sau intr-o forma de 
asociere, venituri/pierderi din Romania sau/si din strainatate, care datoreaza impozit pe venit si contributii sociale 
obligatorii, potrivit prevederilor Codului fiscal. 
Declaratia se completeaza si se depune si de catre persoanele fizice care nu realizeaza venituri si care opteaza 
pentru plata contributiei de asigurari sociale de sanatate. 
Declaratia se depune pana la data de 15 martie 2019, inclusiv, de catre persoanele fizice", se arata in proiectul 
privind Declaratia unica. 
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In document se precizeaza ca persoanele fizice au obligatia: 
 

 declararii impozitului pe veniturile realizate din Romania sau/si din strainatate in anul 2018; 
 declararii impozitului pe venitul estimat/norma de venit a se realiza din Romania in anul 2019; 
 declararii venitului estimat pentru incadrarea ca platitor de contributii sociale pentru anul 2019 si, dupa 

caz, a declararii contributiilor sociale datorate in anul fiscal 2018. 
In ceea ce priveste Declaratia 230, aceasta se completeaza si se depune de catre persoanele fizice care realizeaza 
venituri din salarii si asimilate salariilor si/sau venituri din pensii din Romania, in urmatoarele situatii, dupa caz: 
a) dispun asupra destinatiei sumei reprezentand 2% din impozitul anual pe veniturile din salarii si asimilate 
salariilor si/sau veniturile din pensii, pentru sustinerea 
entitatilor nonprofit care se infiinteaza si functioneaza in conditiile legii si a unitatilor de cult; 
b) dispun asupra destinatiei sumei reprezentand 2% din impozitul anual pe 
veniturile din salarii si asimilate salariilor si/sau veniturile din pensii, pentru acordarea de burse private, conform 
legii; 
c) dispun asupra destinatiei sumei reprezentand 3,5% din impozitul anual pe 
veniturile din salarii si asimilate salariilor si/sau veniturile din pensii, pentru sustinerea entitatilor nonprofit si a 
unitatilor de cult, care sunt furnizori de servicii sociale acreditati cu cel putin un serviciu social licentiat, in 
conditiile legii. 
Formularul se depune si de catre persoanele fizice care realizeaza venituri din 
salarii si/sau pensii din strainatate, impozabile in Romania, conform legii. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Prima reactie a Liei Olguta Vasilescu dupa ce Iohannis a explicat de ce nu o pune iarasi ministru 
Lia Olguta Vasilescu a reactionat, joi, dupa ce presedintele Klaus Iohannis a motivat, in doua scrisori transmise 
premierului Dancila, refuzul numirii ministrilor la Transporturi si Dezvoltare. 
Amintim ca Lia Olguta Vasilescu a fost propusa initial de premier la Ministerul Transporturilor, iar ulterior la 
Ministerul Dezvoltarii. 
"Vreau sa va spun ca e exact ceea ce ne asteptam. A scris ceva ca sa nu se spuna ca nu a dat o motivare, dar nu 
are nicio legatura cu ce a solicitat CCR. La prima numire pentru functia de ministru al Transporturilor vreau sa-i 
amintesc domnului Iohannis ca este o functie politica si ca si dumnealui, desi era profesor de fizica, si-a dorit sa fie 
vicepremier si ministru de Interne, nefiind politic, din cate stiu eu, si nici avand alta calificare decat aceea de 
profesor de fizica. 
In ceea ce priveste a doua respingere, vreau sa reiterez ceea ce am spus si eu si colegii mei, ca nu exista niciun fel 
de motiv de nelegalitate sau de incompatibilitate. Sa nu uitam ca am mai fost ministru, sa nu uitam ca sunt 
deputat ales in Parlamentul Romaniei si s-ar fi constatat pana acum daca ar fi fost o stare de nelegalitate sau de 
incompatibilitate. 
Sunt cetatean roman cu domiciliul in Romania. De asemenea, nu am niciun fel de condamnare penala, cum stiti 
foarte bine. El cere o dovada pentru aceste lucruri", a declarat Vasilescu intr-o interventie telefonica la Antena3. 
Aceasta a aratat ca acum exista un blocaj institutional pe care il constata si Uniunea Europeana, in contextul in 
care cei mai importanti lideri europeni vin joi la Bucuresti, pentru ceremonia oficiala de lansare a Presedintiei 
Romaniei la Consiliul Uniunii Europene. 
"Exista un blocaj institutional la aceasta ora, pe care il constata si UE. Comisia Europeana este la Bucuresti. CE ar fi 
trebuit sa se intalneasca cu guvernul in ansamblul sau... asta e situatia in care ne-a adus Iohannis. Daca el asa 
intelege...", a mai afirmat fostul ministru. 
Intrebata daca evita un conflict direct cu seful statului, fostul ministru al Muncii a replicat ca nu ii place sa se 
victimizeze, acesta fiind motivul pentru care nu a mai avut aparitii publice in ultima perioada. 
"Mie nu imi place postura de victima. Nu vreau sa ma victimizez sau sa vorbesc despre persoana mea. Asta este o 
lupta care excede persoanele eu sau Iohannis. Intram in conflict institutional declansat intr-o perioada in care 
Romania nu avea nevoie de un asemenea conflict. 
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Putea sa iasa ieri, alaltaieri (sa motiveze refuzul presedintele Iohannis - n.red.) . A iesit azi, cand avem toata 
Comisia Europeana la Bucuresti", a explicat Lia Olguta Vasilescu. 
Intrebat care este pasul urmator in acest conflict, fostul ministru a precizat ca nu a avut discutii cu colegii din PSD, 
insa cel mai probabil se va ajunge la Curtea Constitutionala a Romaniei. 
"Nu am vorbit inca cu colegii mei de la partid, dar sunt convinsa ca vor declansa, probabil, un nou conflict 
institutional, in sensul ca vor face o adresa la CCR, pentru ca, iata, Curtea a cerut sa fie motive de nelegalitate 
pentru care sa poata fi respinsi ministri. Am asteptat sa scrie (Klaus Iohannis - n.red.) negru pe alb motivarea si 
vedeti cum arata", a mai completat Vasilescu. 
Presedintele Klaus Iohannis a motivat, joi, de ce a respins cele patru propuneri ale premierului Dancila. Este vorba 
despre Ilan Laufer, Mircea Draghici si Olguta Vasilescu - la doua ministere, in cazul celei din urma fiind invocata 
lipsa de expertiza. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Ministrul Agriculturii a ţinut prima videoconferinţă cu oficiali europeni 
Practicile comerciale neloiale şi Regulamentul privind băuturile spirtoase au fost două din temele discutate în 
videoconferinţa de joi convocată de ministrul Agriculturii Petre Daea cu o serie de oficiali europeni, informează 
MADR. 
Au participat preşedinţii şi vicepreşedinţii grupurilor de lucru de la Bruxelles, experţi din cadrul Unităţii pentru 
Pregătirea Consiliului Preşedinţiei UE, precum şi secretari de stat şi directori generali din structurile implicate în 
procesul de exercitare a Preşedinţiei Consiliului UE. 
Videoconferinţa a avut ca scop analiza activităţii desfăşurate până în prezent pe baza programului lunar, mai exact 
stadiul în care se află acestea în etapa premergătoare Consiliului AgriFish, care va avea loc in data de 28 ianuarie. 
În cadrul Pachetului legislativ Politica Agricolă Comună - post 2020, s-au analizat dosarul privind Planurile 
Strategice, Regulamentul nr.1306/2013 privind Finanţarea, Managementul şi Monitorizarea PAC şi Regulamentul 
1308/2013 privind Organizarea Comună de piaţă a produselor agricole (OCP, precum şi corespondenţa cu 
Secretariatul General al Consiliului. 
Ministrul a prezentat agenda pentru perioada următoare. Astfel, s-a stabilit ca următoarea videoconferinţă să se 
desfăşoare în data de 14 ianuarie 2019 pentru a analiza subiectele ce se vor afla pe ordinea de zi a şedinţei 
Comitetului Special pentru Agricultură (CSA). 
(Sursa: Mediafax) 
 

 AFIR şi-a propus să atragă 1 miliard de euro fonduri europene, în 2019 
Pragul minim de 1 miliard de euro pentru absorbţia fondurilor alocate prin PNDR în anul 2019 a fost stabilit la 
întâlnirea ministrului agriculturii, Petre Daea, cu oficialii Agenţiei pentru Finanţarea Investiţiilor Rurale. 
Ţinta de 1 miliard de euro va conduce la o rată de absorbţie de 53%. Ţinta de absorbţie a fost stabilită având în 
vedere previziunile de plată trimestriale de la nivelul Centrelor regionale ale AFIR, respectiv 554 milioane de euro 
pentru proiectele de investiţii, precum şi suma de aproximativ 498,5 milioane de euro pentru plăţile 
compensatorii. 
În cadrul discuţiilor au fost analizate problemele întâmpinate în accesarea şi implementarea proiectelor de 
investiţii finanţate de către AFIR, stadiul implementării Programului Naţional de Dezvoltare Rurală 2014 – 2020 la 
finalul anului trecut, precum şi calendarul sesiunilor de primire a proiectelor din acest an. 
Din totalul plăţilor pentru proiectele de investiţii pe care AFIR le va efectua în cursul acestui an, la nivelul Centrului 
regional 1 nord-est, Iaşi au fost prevăzute plăţi în valoare de 88,8 milioane de euro, la nivelul Centrului regional 2 
sud-est, Constanţa, plăţi de 101,08 milioane de euro, la nivelul Centrului regional 3 sud, Târgovişte, plăţi de 46,6 
milioane de euro, iar la nivelul Centrului regional 4 sud-vest, Craiova plăţi în valoare de 65,56 milioane de euro. 
La nivelul Centrului regional 5 vest, Timişoara, au fost previzionate plăţi de 58,21 milioane de euro, la nivelul 
Centrului regional 6 nord-vest, Satu Mare, plăţi de 109,42 milioane de euro, la nivelul Centrului regional 7 centru, 
Alba Iulia, plăţi de 60,99 milioane de euro, iar la nivelul Centrului regional 8, Bucureşti plăţi în valoare de 23,66 
milioane de euro. 
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„Este important să nu pierdem nicio zi şi să stabilim obiectivele pentru anul 2019, astfel încât să aducem în ţară 
toţi banii disponibili de la Uniunea Europeană. Prin proceduri corecte, prin respectarea metodologiei de lucru, 
prin exerciţiul muncii dumneavoastră şi cu implicarea tuturor, ştim cu toţii că dacă nu finalizăm un proiect, 
pierdem bani. Pentru a evita acest lucru, este nevoie să urmărim cu foarte mare atenţie derularea fiecărui proiect 
în parte şi să monitorizăm fiecare situaţie ce poate apărea” a spus Petre Daea. 
AFIR a primit solicitări de fonduri în valoare de peste 8,4 miliarde de euro, a încheiat contracte în valoare de 4,35 
miliarde de euro şi a plătit beneficiarilor Programului 4,12 miliarde de euro. Gradul de absorbţie a fondurilor 
europene derulate prin PNDR 2020 este de aproximativ 44%, până în prezent. 
AFIR a atins ţintele de absorbţie stabilite de 1,4 miliarde de euro pentru anul 2017, respectiv 1,2 miliarde pentru 
2018. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Legea privind aprobarea Programului de susţinere a producătorilor din sectorul pescuitului şi acvaculturii, 
promulgată 
Preşedintele Klaus Iohannis a semnat joi decretul pentru promulgarea Legii privind aprobarea Programului de 
susţinere a producătorilor din sectorul pescuitului şi acvaculturii, potrivit agerpres.ro. 
Legea vizează crearea unui program multianual de susţinere a activităţii producătorilor din sectorul pescuitului şi 
acvaculturii, prin instituirea unei scheme de ajutor de stat. 
Actul normativ reglementează nivelul ajutorului de stat, care este de maximum 40% din costul standard, termenul 
maxim de realizare a investiţiilor fiind stabilit la un an cu posibilitatea de prelungire la maximum şase luni de la 
încasarea avansului, la solicitarea beneficiarului. Beneficiarii trebuie să desfăşoare activităţi de piscicultură 
minumum 10 ani de la finalizarea investiţiei. 
Programul se derulează până în 2020. 
Şeful statului a semnat joi şi decretele pentru promulgarea: 
* Legii privind transmiterea unei părţi din imobilul Grindul Lupilor, aflat în domeniul public al statului, din 
administrarea Administraţiei Rezervaţiei Biosferei "Delta Dunării", aflată în subordinea Ministerului Mediului, în 
administrarea Ministerului Apărării Naţionale; 
* Legii pentru aderarea României la Protocolul adiţional privind scrisoarea electronică de însoţire, adoptat la 
Geneva la 20 februarie 2008, la Convenţia referitoare la contractul de transport rutier internaţional de mărfuri pe 
şosele (CMR), încheiată la Geneva la 19 mai 1956; 
* Legii pentru aprobarea OUG nr. 25/2018 privind modificarea şi completarea unor acte normative, precum şi 
pentru aprobarea unor măsuri fiscal-bugetare 
* Legii privind aprobarea Ordonanţei de urgenţă a Guvernului nr. 74/2018 pentru modificarea şi completarea Legii 
nr. 211/2011 privind regimul deşeurilor, a Legii nr. 249/2015 privind modalitatea de gestionare a ambalajelor şi a 
deşeurilor de ambalaje şi a Ordonanţei de urgenţă a Guvernului nr. 196/2005 privind Fondul pentru Mediu. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Eroare colosală în Ordonanţa pe fiscalitate. Guvernul a „uitat“ să pună verbul prin care reduce taxele pe 
muncă pentru construcţii 
Guvernul a făcut o greşeală colosată în Ordonanţa pe fiscalitate din decembrie, eroare care a apărut inclusiv în 
Monitorul Oficial. Mai precis, a uitat să pună verbul în prevederea prin care a decis să reducă taxele pe muncă 
pentru angajaţii din construcţii. 
Guvernul a făcut o greşeală colosată în Ordonanţa pe fiscalitate din decembrie, eroare care a apărut inclusiv în 
Monitorul Oficial. Mai precis, a uitat să pună verbul în prevederea prin care a decis să reducă taxele pe muncă 
pentru angajaţii din construcţii.  
Guvernul îşi pusese în plan să reducă contribuţia de asigurări sociale (CAS), însă în articolul respectiv din 
ordonanţă nu apare verbul „se reduce”.  
Forma care apare în Monitorul Oficial este următoarea: 
 „În perioada 1 ianuarie 2019 - 31 decembrie 2028 inclusiv, pentru persoanele fizice care realizează venituri din 
salarii şi asimilate salariilor realizate în baza contractelor individuale de muncă încheiate cu angajatori care 
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desfăşoară activităţi în sectorul construcţii şi care se încadrează în condiţiile prevăzute la art. 60 pct. 5, cota 
contribuţiei de asigurări sociale prevăzută la art. 138 lit. a) cu 3,75 puncte procentuale”. 
 În forma finală a legii, publicată în Monitorul Oficial, arată aşadar procentul cu care ar trebui să scadă CAS, de la 
cota standard de 25%, însă din frază lipseşte verbul „se reduce”. Drept urmare, nu se mai înţelege, în prezent, 
dacă această contribuţie scade sau nu. 
Andi Manciu Problema a fost semnalată de Andi Manciu, coordonatorul departamentului de comunicare al PNL. 
El subliniază că ordonanţa a fost semnată de numai puţin de 19 demnitari, dintre care niciunul nu a identificat 
această eroare. 
Manciu explică şi cum s-a ajuns la această eroare: „Ce au făcut: OUG 114 a fost anunţată ca fiind adoptată în 21 
decembrie 2018, dar nu avea avizul Consiliului Legislativ. Pentru că lipsa acestui aviz era un grav viciu de 
neconstituţionalitate, au solicitat avizul CL, dar după şedinţa de Guvern. Avizul a venit abia pe 28 decembrie. Din 
această cauză OUG 114 este datată 28 decembrie şi publicată în Monitorul Oficial pe 29 decembrie. CL le spune în 
aviz că trebuie să înlocuiască sintagma «se reduce cu cota de 3,75%» cu sintagma «se reduce cu 3,75%». 
Analfabeţii de la Guvern au modificat, dar în sensul că au eliminat tocmai PREDICATUL acelui articol pe care îl 
modifică din Codul Fiscal”. 
Andi Manciu mai subliniază, de asemenea, şi că inclusiv Consiliul Legislativ ridică mari probleme de 
constituţionalitate ale OUG 114. 
(Sursa: Adevarul) 
 

 Toader, despre propunerea la DNA: Am trimis adeverinţele către preşedinte să-şi reconsidere refuzul 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a transmis, joi, către Klaus Iohannis, adeverinţele CNAS din care rezultă 
îndeplinirea cerinţelor de către Adina Florea, propusă pentru şefia DNA, subliniind că i-a cerut preşedintelui să-şi 
reconsidere refuzul. 
„Din categoria " Să citim până/poate înţelegem! Preşedintele României a respins cele 5 propuneri de numire în 
diferitele funcţii de conducere, din cadrul Ministerului public, pe motive de nelegalitate, constând în lipsa 
adeverinţei de la CNSAS, din care să rezulte lipsa "calităţii" de colaborator. Pe 27 decembrie 2018, am revenit 
către preşedintele României, solicitând reevaluarea propunerilor formulate, motivând faptul că nu poate fi vorba 
despre o nelegalitate. 
La rândul său, preşedintele a revenit, reiterând aşa-zisa nelegalitate referitoare la Adina Florea, constând în aceea 
că "...în continuare, documentaţia transmisă nu conţine dovada care să ateste îndeplinirea condiţiei prevăzute de 
art. 48 alin 10) din Legea nr. 303/2004, respectiv aceea ca persoana propusă să nu fi făcut parte din serviciile de 
informaţii înainte de 1990 şi nici să nu fi colaborat cu acestea”, a scris, pe Facebook, ministrul Justiţiei, Tudorel 
Toader. 
În acelaşi mesaj, ministrul a mai precizat că pe data 28 decembrie 2018, CNSAS a transmis către Secţia de 
procurori din cadrul CSM adeverinţele „din care rezultă îndeplinirea cerinţei legale de către fiecare dintre cele 5 
candidate”. 
„Respectivele adeverinţe au fost transmise către MJ tocmai pe data de 09 ianuarie 2019. Astăzi, 10 ianuarie 2019, 
în urmă cu câteva minute, am transmis către preşedinte respectivele adeverinţe din care rezultă îndeplinirea 
cerinţelor legale privind propunerile formulate, solicitând să îşi reconsidere refuzul bazat pe motive inexistente”, 
a mai scris Toader. 
Preşedintele Klaus Iohannis a respins, miercuri, propunerea ministrului Justiţiei, Tudorel Toader, de a o numi pe 
Adina Florea procuror şef al DNA. Propunerea este respinsă pentru a doua oară, iar motivul invocat este că 
documentaţia nu conţine dovada că Florea nu a colaborat cu Securitatea. 
”Constat că subzistă temeiurile de fapt şi de drept avute în vedere la respingerea propunerii iniţiale de numire în 
funcţia de procuror şef al Direcţiei Naţionale Anticorupţie a doamnei Adina Florea, procuror la Parchetul de pe 
lângă Curtea de Apel Constanţa”, i-a transmis preşedintele Klaus Iohannis ministrului Justiţiei, Tudorel Toader. 
Motivul invocat de şeful statului este că documentaţia nu conţine dovada că Florea nu a colaborat cu Securitatea. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Corina Cretu contrazice iar Guvernul: Spitalele regionale se pot face si pana in 2021. Daca nu vor ei, macar sa 
lase autoritatile locale 
Anul trecut l-am incheiat cu anuntul Guvernului PSD-ALDE, ca, desi era scris in programul de guvernare, nu va fi 
nicio caramida pusa deoparte macar pentru constructia spitalelor regionale pana la incheierea mandatului 
actualului Executiv. 
Si, desigur, aratati cu degetul pentru acest esec toti ceilalti, mai putin cei de la PSD si ALDE. Tehnocratii, Ciolos, 
institutiile europene si chiar unii de-ai lor, cum ar fi comisarul Corina Cretu, iesita din gratiile sefului PSD dupa ce l-
a contrazis cu cateva cifre. 
"Nu s-a intarziat pentru ca n-a vrut Guvernul sau n-a vrut Ministerul Sanatatii, ci pentru ca exista niste proceduri 
pe care acesti consultanti le-au respectat si pe mine ma mahneste ca anumite comunitati locale care nu au fost 
atat de implicate spun ca Ministerul Sanatatii si Guvernul nu vor. 
Vrem, o sa atragem aceste fonduri si vom construi aceste spitale, dar cred ca trebuie sa le construim cu costuri cat 
mai mici pentru Romania, daca exista aceste fonduri europene. Eu sper ca s-a inteles exact si ca nu exista niciun 
exercitiu de imagine", spunea in decembrie ministrul Sanatatii, Sorina Pintea, cand respingea fara drept de apel 
propunerea autoritatilor locale din Cluj de a prelua ele constructia spitalului regional. 
Acum, europarlamentarul PNL Marian Jean Marinescu prezinta un raspuns oficial semnat de comisarul european 
Corina Cretu (PSD) in care aceasta arata nu numai ca spitalele regionale ar putea fi construite acum, si nu in 2020, 
dar si faptul ca proiectele ar putea fi preluate fara niciun fel de problema de catre consiliile judetene, daca 
Guvernul le-ar permite. 
"Comisarul Corina Cretu a raspuns interpelarii mele scrise referitoare la spitalele regionale din Cluj-Napoca, 
Craiova si Iasi si confirma ca spitalele pot fi finantate in actuala perioada de programare (deci nu este necesara 
amanarea dupa anul 2020) si ca, la solicitarea guvernului roman, consiliile judetene din Cluj, Iasi si Dolj pot deveni 
beneficiarii acestor proiecte in locul Ministerului Sanatatii. 
In scrisoare, comisarul Cretu mai arata ca Guvernul nu a depus inca niciun proiect la Comisia Europeana si ca nici 
studiile de fezabilitate nu au fost finalizate. 
Cer Guvernului, ministrilor Rovana Plumb si Sorina Pintea, sa solicite Comisiei Europene modificarea Programului 
Operational Regional si desemnarea ca beneficiari consiliile judetene din Cluj, Dolj si Iasi. Cele trei consilii 
judetene sunt pregatite, vor sa depuna proiectele acum, si nu sa le amane", arata europarlamentarul liberal, intr-
un comunicat remis joi Ziare.com. 
Acesta mai explica si ca, daca se amana aceste proiecte, costurile vor fi mai mari, finantarea mai mica, astfel ca se 
vor pierde milioane de euro. 
"In calitate de coordonator al Grupului PPE din Parlamentul Eurpean pentru elaborarea Cadrului Financiar 
Multianual 2021-2027, le atrag atentia premierului Viorica Dancila, precum si ministrilor Rovana Plumb si Sorina 
Pintea ca dupa 2021 Romania va beneficia de mai putini bani de la UE. Acum Romania poate beneficia de pana la 
85% cofinantare din partea UE, iar din anul 2021 doar de 70%. 
Construirea spitalelor regionale dupa anul 2021 va costa Romania mai mult, iar responsabilitatea pentru aceasta 
risipa de milioane de euro o are doar guvernul PSD-ALDE", conchide Marinescu. 
Cu toate acestea, mai multi ministri si consilierul de stat Darius Valcov au avut numeroase iesiri publice in care au 
sustinut ca nu exista nicio cale sa construiasca spitalele. Ba chiar Sorina Pintea insista ca de la Bruxelles i s-a spus 
ca nu poate. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Iohannis, întâlnire cu omul lui Mike Pompeo: 'Sprijin puternic al SUA' pentru 'eforturile determinarea' 
preşedintelui în combaterea corupţiei 
Președintele României, Klaus Iohannis, l-a primit joi, 10 ianuarie a.c., pe David Hale, Subsecretarul de stat pentru 
afaceri politice în Departamentul de Stat al Statelor Unite ale Americii, cu ocazia vizitei pe care acesta o 
efectuează în România. 
Potrivit unui comunicat al Administraţiei Prezidenţiale, președintele României a reiterat angajamentul consecvent 
al țării noastre şi al său personal pentru aprofundarea Parteneriatului Strategic dintre România și SUA, subliniind, 
totodată, caracterul de excelență, substanța și dinamica acestuia. 
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"Totodată, Președintele Klaus Iohannis a asigurat că una dintre priorităţile cheie ale politicii externe a României 
rămâne întărirea relației transatlantice, din poziția de stat care este puternic dedicat în egală măsură atât 
proiectului european, cât şi Parteneriatului Strategic cu SUA. 
În acest sens, Preşedintele României a evidențiat că Preşedinţia Consiliului UE, exercitată de țara noastră, 
reprezintă o oportunitate deosebită, inclusiv pentru promovarea şi consolidarea parteneriatului transatlantic. În 
acest context, Președintele Klaus Iohannis a subliniat că relaţia transatlantică este importantă atât pentru 
securitatea şi prosperitatea comune ale Uniunii Europene şi ale SUA, fiind în acelaşi timp şi elementul coeziv 
fundamental al NATO, cât şi pentru setul esenţial de valori democratice ale comunităţii occidentale din care 
facem parte împreună. 
Președintele României a evidențiat angajamentul clar şi ferm al țării noastre de a acţiona ca furnizor de securitate 
şi stabilitate în regiune, precum și pentru împărţirea corectă a responsabilităților (fair burden sharing) în cadrul 
NATO, prin continuarea implementării măsurii de alocare a 2% pentru cheltuieli de apărare, cu rol important în 
realizarea coeziunii transatlantice. Preşedintele Klaus Iohannis a pledat pentru consolidarea în continuare a 
Alianţei Nord-Atlantice, precum şi pentru întărirea Flancului Estic, a cărui coeziune este foarte importantă, inclusiv 
în contextul evoluţiilor de securitate recente din zona Mării Negre. 
Subsecretarul de Stat al Statelor Unite ale Americii pentru Afaceri Politice a exprimat mulţumirea şi aprecierea 
deosebite ale Statelor Unite pentru prietenia româno-americană şi pentru soliditatea Parteneriatului Strategic cu 
România, care este şi un aliat de încredere al SUA în NATO, inclusiv pentru relaţia foarte bună dintre Preşedintele 
Klaus Iohannis şi Preşedintele Donald Trump. Oficialul american a mulţumit pentru cooperarea bilaterală în 
domeniul securității şi pentru modul în care țara noastră îşi îndeplineşte angajamentele luate în cadru aliat, 
menţionând, printre altele, contribuţiile din Afganistan şi Irak, prezenţa militarilor români în nordul Flancului Estic 
al NATO, în Polonia, dar şi exemplul pe care ţara noastră îl dă în cadrul Alianţei prin alocarea a 2% din PIB pentru 
cheltuieli de apărare. 
De asemenea, Subsecretarul de Stat al SUA a confirmat importanţa pe care o are pentru SUA relaţia transatlantică 
şi întărirea NATO, mai ales în actualul context de securitate, şi a subliniat necesitatea întăririi rezilienţei statelor 
UE şi NATO în faţa provocărilor actuale de securitate, mai ales a celor de tip hibrid. 
Oficialul american a evidențiat, totodată, importanța ca România să rămână un aliat predictibil, stabil și 
responsabil, care respectă şi promovează valorile democratice și statul de drept şi în care corupţia este combătută 
cu fermitate, şi a exprimat aprecierea deosebită şi sprijinul puternic ale Statelor Unite pentru eforturile şi 
determinarea Preşedintelui Klaus Iohannis în acest sens. 
Cu prilejul întâlnirii a avut loc și un schimb de opinii cu privire la alte teme de interes de pe agenda internațională 
și regională, cu accent pe tematica securităţii energetice – fiind subliniat rolul foarte important al României în 
regiune pentru diminuarea dependenţei energetice, Vecinătatea Estică şi Procesul de Pace din Orientul Mijlociu", 
se arată în comunicatul Administraţiei Prezidenţiale. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Guvernul vrea să emită o ordonanţă pentru înfiinţarea orchestrei Preşedinţiei Consiliului UE 
Guvernul va emite, în curând, o ordonanţă pentru înfiinţarea unei orchestre în cadrul Preşedinţiei Consiliului 
Uniunii Europene preluată de România la 1 ianuarie 2019, a anunţat Manuela Hărăbor, consilier onorific al 
Executivului la ceremonia de deschidere de la Ateneul Român. 
Anunţul a fost făcută de consilierul onorific al Guvernului, înaintea concertului orchestrei Uniunii Europene care a 
marcat inaugurarea Preşedinţiei Consiliului UE, mandat care va fi deţinut de România pe o perioadă de şase luni. 
În cadrul ceremoniei de joi de la Ateneul Român au susţinut discursuri preşedintele Klaus Iohannis, preşedintele 
Senatului Călin Popescu Tăriceanu, vicepreşedintele Camerei Deputaţilor Florin Iordache, preşedintele 
Parlamentului European Antonio Tajani, preşedintele Consiliului European Donald Tusk, preşedintele Comisiei 
Europene Jean-Claude Juncker şi premierul Viorica Dăncilă. 
De asemenea, preşedintele CE Jean-Claude Juncker va avea întâlniri bilaterale cu preşedintele Klaus Iohannis şi 
ulterior cu premierul Viorica Dăncilă, potrivit unui comunicat al Reprezentanţei Comisiei Europene. Cele două 
reuniuni vor fi urmate de conferinţe de presă. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Dan Suciu, purtătorul de cuvânt al BNR: De la 1 ianuarie, am avut noi măsuri care schimbă datele pe piaţa 
valutară şi interbancară 
Dan Suciu, purtătorul de cuvânt al Băncii Naţionale a României (BNR), a explicat, joi, pentru Mediafax, motivele 
pentru care cursul valutar pentru euro a atins minimele istorice miercuri şi joi. 
Cursul valutar leu-euro a atins, joi, un nou minim istoric: 4,6764 lei, o creştere de 0,09% faţă de miercuri, în 
condiţiile în care cursul de schimb pentru euro a ajuns la cel mai redus nivel istoric miercuri, 4,6722 lei, o creştere 
de 0,11% faţă de ziua precedentă şi când a depăşit pentru prima dată nivelul de 4,67 lei. 
„Am avut, în ultima perioadă a anului trecut, o anumită stabilitate a cursului, cu variaţii de 1%, maximum, între 
4,62 şi 4,67. Această stabilitate a fost ca urmare a unor indicatori fundamentali îmbunătăţiţi, cum ar fi rata 
inflaţiei (n.red. - de 3,43%, în noiembrie, în scădere de la 4,3% în octombrie). De asemenea, am avut o anumită 
stabilitate, în privinţa variaţiei dobânzilor pe pieţele interbancare, vorbim de ROBOR, inclusiv de o marjă pozitivă, 
comparativ cu alte zone. De la 1 ianuarie, am avut noi măsuri care au intrat în vigoare, care schimbă datele pe 
cele două pieţe, atât piaţa valutară, cât şi cea interbancară, cu ROBOR, pentru că cele două pieţe sunt strâns 
corelate. Vedem variaţii pe ambele pieţe acum - se caută noi niveluri de echilibre, în funcţie de cererea şi oferta 
existente în piaţă, în noul context dat. În aceste condiţii de maximă incertitudine, rolul Băncii Naţionale este de a 
încerca să atenueze eventualele mişcări excesive care pot apărea pe cele două pieţe. Aceasta este funcţia Băncii 
Naţionale”, a explicat, joi, pentru Mediafax, Dan Suciu. 
În ceea ce priveşte încercările de atenuare a mişcărilor excesive, purtătorul de cuvânt al BNR a subliniat că 
instituţia nu comentează intervenţiile pe curs sau pe ROBOR. 
„Obiectivul băncii, în condiţiile de reaşezare a echilibrelor şi de variaţii pe cele două pieţe, este să încercăm să 
atenuăm eventualele mişcări excesive - nici nu am spus că sunt. Dacă apar, ele sunt, eventual, în grija noastră. Nu 
dăm interval de variaţie sau nivel la care se reacţionează sau nu se reacţionează”, a detaliat Suciu. 
În plus, purtătorul de cuvânt al BNR a caracterizat drept corectă poziţia PSD de miercuri seara, emisă după ce 
cursul leu-euro a ajuns la un minim istoric. Reprezentanţii PSD au precizat, miercuri pe Facebook, că BNR este 
singura care poate şi are datoria să asigure stabilitatea cursului valutar, adăugând că Guvernul a luat o serie de 
măsuri pentru a aduce euro în economia românească. 
„Opinia este corectă, până la un punct. N-am ce să spun. Evident că, în piaţă au apărut variaţii ale cursului şi 
pentru că am fost intrări de valută. Intrările de valută au un impact pe pieţe. N-am ce să comentez decât că, într-
adevăr, Banca Naţională are rolul de a atenua eventualele excese care pot apărea”, a completat Suciu. 
În postarea de pe Facebook, PSD scrie „Guvernul a luat multe măsuri pentru a aduce Euro în economia 
românească”. 
„Toate intrările şi ieşirile de valută, toate cheltuielile publice care presupun tranzacţii valutare influenţează 
această piaţă, dar aceasta nu este o acuzaţie. Este o constatare simplă, pe care toată lumea o cunoaşte, inclusiv 
membrii Guvernului, dar aceasta este treaba Guvernului, să facă şi asemenea tranzacţii, când apar situaţiile sau 
condiţiile necesare pentru ei”, a detaliat Suciu. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 O taxa impusa de Cabinetul Dancila risca sa ne majoreze facturile la curent cu pana la 15% 
Desi se lauda ca ia masuri pentru a-l scuti pe roman de cheltuieli nejustificate, Cabinetul Dancila face tocmai pe 
dos. Cu alte cuvinte, ia decizii care, in loc sa-i miscoreze omului facturile, risca sa i le majoreze impovarator. 
Pe 21 decembrie, Cabinetul Dancila a plafonat, prin ordonandata de urgenta, atat pretul gazelor produse in 
Romania, cat si pe cel al energiei electrice. La acel moment, Darius Valcov sustinea ca statul a luat masurile pentru 
a se asiguraca facturile la gaze si curent electric ale omului de rand nu vor mai creste. 
Totusi, recunostea Valcov, daca societatile energetice vor vinde la preturi plafonate - adica mult sub nivelul celor 
de acum - vor avea incasari reduse si, in consecinta, vor da la stat taxe si dividende mai mici. Per total, statul ar 
urma sa piarda intre 1,5 si 2 miliarde de lei pe an in urma plafonarii preturilor la gaze si la electricitate. 
In consecinta, pentru ca bugetul sa se poata indestula, Cabinetul Dancila a decis sa le puna tuturor companiilor 
din energie o taxa noua, in cuantum de 2% din cifra de afaceri. Acest bir sa va aplica chiar si retroactiv. Cu alte 
cuvinte, societatile vor fi obligate sa il achite si pentru cifra de afaceri din 2018, cu toate ca el a fost introdus abia 
la finalul anului trecut, iar intreprinzatorii nu aveau cand sa prevada in bugete bani pentru a-l achita. 
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In plus, sumele pe care companiile din domeniul Energiei ar urma sa le plateasca nu sunt deloc mici. Ziare.com a 
incercat sa afle cat ar urma sa dea la stat - sub forma taxei de 2% din cifra de afaceri - cateva companii din 
energie. 
Cum datele privind executia bugetara pe anul 2018 sunt inca provizorii, am incercat sa facem o simulare cu cifrele 
de afaceri inregistrate in 2017. 
Asa am aflat ca pentru unele firme plata taxei - oricat de neplacuta - ar putea fi suportabila. Spre exemplu, 
Hidroelectrica ar trebui sa plateasca la stat - doar pentru taxa de 2% din cifra de afaceri - 65.073.027 lei, adica a 
20-a parte din profit. 
Sunt insa si furnizori mai mici, cum ar fi Getica 95 din Buzau, in cazul carora 2% din cifra de afaceri, adica 
6.285.522 lei, ar insemna mult peste jumatate din profitul obtinut. 
Si nu in ultimul rand, exista firme ca Grenerg SRL Satu Mare. In cazul acestei societati, judecand dupa datele din 
2017, 2% din cifra de afaceri - adica taxa pe care ar trebui sa o dea la stat - inseamna 701.787 lei, mai mult decat 
profitul obtinut. 
Din pacate, pe termen mediu si lung, nu societatile vor suporta aceasta cheltuiala, ci oamenii. Mai exact, mai 
devreme sau mai taziu, cheltuiala neprevazuta a producatorului si furnizorului se va regasi in factura de curent 
electric a romanului. 
Detalii a oferit pentru Ziare.com presedintele Asociatiei Consumatorilor si Micilor Producatori de Energie 
(ACMPE), Liviu Popa. 
"Orice crestere a unei taxe despre care intreprinzatorul n-a stiut dinainte risca sa aduca o scumpire. De altfel, ar fi 
o scumpire fireasca. Sa ne gandim ca intreprinzatorul si-a facut un business plan. Acesta includea, inainte de toate, 
plata salariilor si a darilor catre buget. In plus, acelasi intreprinzator isi luase si o marja de profit. 
Si la un moment dat - dupa ce si-a achitat toate cheltuielile - intreprinzatorul afla ca trebuie sa plateasca inca 2% 
din cifra de afaceri. E clar ca pentru a plati aceasta suma banii trebuie recuperati de undeva. Cu sau fara aceasta 
taxa, rolul societatii ramane acela de a face profit. 
In aceste conditii, e normal ca introducerea taxei sa fie resimtita si de consumatorul final. La niveulul unei facturi, 
cresterea ar putea fi de 10-15%", ne-a declarat Liviu Popa. 
Reamintim, de asemenea, ca, pana la acest moment, Cabinetul Dancila a decis doar sa plafoneze preturile, fara a 
face publica si procedura prin care acest lucru urmeaza sa se intampla. In consecinta, nici intreprinzatorii nu stiu 
momentan cui si la ce pret vor vinde energie electrica, nici consumatorii n-au cum sa estimeze cat vor scoate din 
buzunar pentru facturi in 2019. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 România ocupă ultimul loc în Europa la cheltuieli de cercetare şi dezvoltare 
România se află, cu 0,5% din PIB, pe ultimul loc în Europa în funcţie de ponderea cheltuielilor de cercetare – 
dezvoltare (R&D), media europeană fiind de 2,7% din PIB, iar prima clasată, Suedia, aloca 3,3% din PIB, conform 
Eurostat. 
Înaintea României se află Letonia (0,51%), Malta (0.55%), Cipru (0,56%), Bulgaria (0,75%), Croaţia (0,86%), 
Lituania şi Slovacia (0,88%). 
În 2017, cele mai mari ponderi ale cheltuielilor R&D în PIB se înregistrau în Suedia (3,33%) Austria (3,16%), 
Danemarca (3,06%) Germania (3,02%), Finlanda (2,76%), Belgia (2,58%) şi Franţa (2,25% în 2016). 
Cheltuielile pentru R&D în 2017 au fost de 320 de miliarde de euro în Europa, în perioada menţionată. 
Ponderea cheltuielilor pentru cercetare din Europa este mai redusă decât în Coreea de Sud (4,22%), Japonia 
(3,28%) şi Statele Unite (2,76%), la acelaşi nivel cu China (2,06%) şi peste Rusia (1,1%) şi Turcia (0,96%). 
O creştere la 3% din PIB a cheltuielilor pentru cercetare şi dezvoltare în UE este unul din obiectivele strategiei 
Europa 2020. 
Companiile acumulează 66% din totalul cheltuielilor R&D, urmate de universităţi (22%), sectorul guvernamental 
(11%) şi ONG (1%). Companiile deţin cea mai mare pondere în ansamblul cheltuielilor R&D în Slovenia (75%), 
Ungaria (73%), Irlanda şi Suedia (71%), Bulgaria şi Austria (70%), Germania (69%), Belgium and Regatul Unit (68%). 
Sectorul guvernamental deţine cea mai mare pondere în România (32%), Lituania (28%), Luxemburg şi Letonia 
(26%), iar universităţile în Letonia (47%), Portugalia (43%), Cipru (42%) şi Estonia (40%). 
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 (Sursa: Mediafax) 
 

 Venitul mediu pe gospodărie, sub 1.000 de euro. 563 lei este economia medie 
Institutul de Statistică a calculat că veniturile totale medii lunare ale populaţiei pe o gospodărie au fost de 4.454 
lei în al treilea trimestru din 2018, iar cheltuielile totale au fost în medie de 3.891 lei lunar/gospodărie. Aceasta ar 
însemna că, în medie, unei gospodării îi rămân lunar  563 de lei. 
Concluziile sunt însă influențate puternic de profilul repartiției statistice a veniturilor, caracterizat prin diferențe 
mari de venituri între gospodării. 
Cheltuielile au reprezentat în medie 87,4% din nivelul veniturilor totale, arată datele Institutului Naţional de 
Statistică (INS), date joi publicităţii. 
Potrivit sursei citate, la nivelul fiecărei gospodării din România, venitul total mediu lunar a fost de 1.713 lei pe 
persoană, iar cheltuiala medie totală s-a ridicat la 1.497 lei/persoană. 
Conform INS, veniturile băneşti au fost, în medie, de 4.090 lei lunar pe gospodărie (1.573 lei pe persoană), iar 
veniturile în natură de 364 lei lunar pe gospodărie (140 lei pe persoană). Salariile şi celelalte venituri asociate lor 
au format cea mai importantă sursă de venituri (67,0% din veniturile totale ale gospodăriilor). 
La formarea veniturilor totale ale gospodăriilor au contribuit, de asemenea, veniturile din prestaţii sociale 
(18,0%), veniturile din agricultură (2,2%), veniturile din activităţi neagricole independente (2,5%), cele din 
proprietate şi vânzarea de active din patrimoniul gospodăriei (1,1%), precum şi veniturile în natură (8,2%), în 
principal, contravaloarea consumului de produse agroalimentare din resurse proprii (6,8%). 
INS precizează că mediul de rezidenţă influenţează diferenţele de nivel şi, mai ales, de structură între veniturile 
gospodăriilor dintre mediul urban şi mediul rural. 
Potrivit INS, principalele destinaţii ale cheltuielilor efectuate de gospodării sunt consumul de bunuri alimentare, 
nealimentare, servicii şi transferurile către administraţia publică şi privată şi către bugetele asigurărilor sociale sub 
forma impozitelor, contribuţiilor, cotizaţiilor, precum şi acoperirea unor nevoi legate de producţia gospodăriei 
(hrana animalelor şi păsărilor, plata muncii pentru producţia gospodăriei, produse pentru însămânţat, servicii 
veterinare etc.). 
Cheltuielile pentru investiţii, destinate cumpărării sau construcţiei de locuinţe, cumpărării de terenuri şi a 
echipamentului necesar producţiei gospodăriei, cumpărării de acţiuni etc., deţin o pondere mică în cheltuielile 
totale ale gospodăriilor populaţiei (doar 0,6%). 
INS menţionează că mediul de rezidenţă determină unele particularităţi în ceea ce priveşte mărimea şi structura 
cheltuielilor totale de consum. 
Conform clasificării standard pe destinaţii a cheltuielilor de consum (COICOP), produsele alimentare şi băuturile 
nealcoolice au deţinut, în trimestrul 3 din 2018, în medie, 31,8% din consumul gospodăriilor. 
De asemenea, INS precizează că veniturile totale cuprind ansamblul încasărilor băneşti provenite din diferite surse 
de provenienţă pentru care nu există obligaţia de restituire şi veniturile în natură (evaluate în lei). Cheltuielile 
totale cuprind ansamblul cheltuielilor băneşti, indiferent de destinaţie şi contravaloarea consumului din resursele 
proprii ale gospodăriilor.  
(Sursa: Agerpres) 
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